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  Michal Iľkanin vo funkcii prednostu Okresného úradu vo Svid-
níku skončil. Prvýkrát v histórii okresu Svidník na jeho čele 
stojí žena. Rozhodla o tom vláda Roberta Fica na návrh ministra 
vnútra Matúša Šutaja Eštoka na svojom rokovaní v uplynulú 
stredu 10. decembra.

Na čele svidníckeho Okresného úradu stojí historicky prvá žena 
- Jana Tchuriková vystriedala Michala Iľkanina 

  Pripomeňme, že Michal Iľkanin bol prednostom Okresného úradu vo Svidníku 
od začiatku júla 2020. Vtedy vystriedal dlhoročného prednostu Jozefa Baslára. 

Michal Iľkanin bol 
dovtedy známy ako 
herec prešovského 
Divadla Alexandra 
Duchnoviča, posla-
nec Zastupiteľstva 
Prešovského samo-
správneho kraja či 
Mestského zastupi-
teľstva vo Svidníku. 
Ako krajský posla-
nec sa navyše od 
1. apríla minulého 
roku stal predsedom 
Krajskej organizácie 
cestovného ruchu 
Severovýchod Slo-
venska. Do funkcie 
prednostu Okresné-
ho úradu vo Svidní-
ku ho v júli 2020 ako 
nominanta OĽaNO 
vymenovala vtedaj-
šia vláda premiéra 
Igora Matoviča na 
návrh vtedajšie-
ho ministra vnútra 
Romana Mikulca. 

Teraz vláda premiéra Roberta Fica na návrh ministra vnútra Matúša Šutaja 
Eštoka z funkcie prednostu Okresného úradu vo Svidníku odvolala.
  Na základe koaličných dohôd súčasnej vládnej trojkoalície post prednostu 
Okresného úradu vo Svidníku pripadol strane Hlas-SD, no a tá do tejto funkcie 
nominovala starostku obce Fijaš a zároveň okresnú tajomníčku strany Hlas-
-SD vo Svidníku Janu Tchurikovú. Práve ju následne do funkcie prednostky 
Okresného úradu vo Svidníku navrhol vymenovať minister vnútra. Michal 
Iľkanin bol odvolaný k 11. januára a následne k piatku 12. januáru bola vy-
menovaná Jana Tchuriková.
 „Prijala som to s pokorou, pretože je to pre mňa veľká výzva do budúcna. 
Dúfam, že tak, ako som zvládla funkciu starostky, sa mi podarí zvládnuť 
aj funkciu okresnej prednostky. Viem, že to bude náročné, no rada idem 
do nových výziev,“ povedala krátko po svojom vymenovaní do funkcie 
prednostky pre naše noviny Jana Tchuriková, ktorá, ako sme už uviedli, sa 
funkcie ujala v uplynulý piatok 12. januára.
  Ešte v utorok 9. januára, teda deň pred svojim vymenovaním, sa na zasadnutí 
Obecného zastupiteľstva vo Fijaši vzdala funkcie starostky obce. „Musela som 
to urobiť, pretože funkcia prednostky Okresného úradu je nezlučiteľná 
s výkonom funkcie starostky obce,“ ozrejmila Jana Tchuriková s tým, že 
obec Fijaš dočasne, až do uskutočnenia doplňujúcich volieb starostu, riadi 
jej doterajší zástupca Pavol Vasiľ.
  Dodajme, že nová svidnícka okresná prednostka je absolventkou Obchodnej 
akadémie v Bardejove a Pedagogickej fakulty Univerzity Mateja Bela v Banskej 
Bystrici, ako aj Špecializovaného vzdelávacieho programu Sociálna posudková 
činnosť. V rokoch 1998 až 2004 pôsobila ako pedagogička voľného času v 
Centre voľného času v Giraltovciach, v rokoch 2005 až 2014 ako samostatná 
radkyňa Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny v Bardejov, pracovisko Svidník. 
V roku 2014 bola prvýkrát zvolená za starostku obce Fijaš, pričom v roku 2018 
bola zvolená druhýkrát a v roku 2022 tretíkrát. V životopise, ktorý je zverejne-
ný na internetovej stránke vlády, za svoje vlastnosti uviedla zodpovednosť, 
fl exibilitu a tímovú prácu s ľuďmi a zdôraznila to, čo uviedla aj v rozhovore pre 
naše noviny, že sa neobáva čeliť výzvam a ísť do nových vecí.
  Nová, historicky prvá prednostka Okresného úradu vo Svidníku v jeho histórii, 
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   Zmena vo vedení Okresnej proku-
ratúry vo Svidníku. Došlo k nej na 
prelome rokov s tým, že doterajší 
okresný prokurátor vo Svidníku 
Anatolij Derco odišiel do starobného 
dôchodku.

   K zmene už došlo aj na poste riaditeľa, resp. riaditeľky Úradu 
práce, sociálnych vecí a rodiny v Bardejove, pod ktorý patrí aj 
okres Svidník. 

Na čele svidníckeho Okresného úradu stojí historicky prvá žena 
- Jana Tchuriková vystriedala Michala Iľkanina 

vrátane niekdajšieho ONV, Jana Tchuriková má 44 rokov medzi svoje záľuby 
uvádza cestovanie, lyžovanie a sledovanie verejného diania.
  V susednom Stropkove došlo k zmene na poste prednostu Okresného úradu 
už skôr, ešte pred Vianocami. Na svojom rokovaní 20. decembra v rámci 
výmeny viacerých prednostov vláda odvolala aj prednostu Okresného úradu 
v Stropkove Miroslava Fečka. Ten bol stropkovským okresným prednostom 
od 1. marca minulého roku, keď vystriedal Petra Harvana, ktorý vtedy prijal 
ponuku a stal sa prednostom Okresného úradu v Prešove. Aj Peter Harvan 
však už na tomto poste skončil. Vláda Roberta Fica ho odvolala tiež a za 
nového prednostu Okresného úradu v Prešove vymenovala Petra Chudíka. 
Ten je známy ako niekdajší prednosta Krajského úradu v Prešove, neskôr 
dlhoročný predseda Prešovského samosprávneho kraja, ale aj ako poslanec 
Národnej rady SR.
  Nuž ale vráťme sa do Stropkova. Namiesto odvolaného Miroslava Fečka 
sa staronovým prednostom Okresného úradu stal Alfonz Veselý. V minulosti 
už Alfonz Veselý na čele Okresného úradu v Stropkove stál ako nominant 
strany Smer-SD.  Bolo to v roku 2012, pričom do funkcie prišiel z Úradu práce, 
sociálnych vecí a rodiny v Stropkove, a to z pozície sociálneho kurátora. Bol 
tiež poslancom mesta a Prešovského samosprávneho kraja. V posledných 
komunálnych voľbách, v ktorých kandidoval za Hlas-SD, neuspel. 

(ps)

   Novej prednostke Okresného úradu vo Svidníku Jane Tchurikovej prišla 
k vymenovaniu do funkcie zablahoželať aj poslankyňa Národnej rady SR 
Alena Nováková

Svidníčanka Lenka Kováčová už bardejovský Úrad práce, sociálnych vecí a rodiny neriadi 

   Generálny riaditeľ Ústredia práce, 
sociálnych vecí a 
rodiny totiž riadite-
ľov Úradov práce, 
sociálnych vecí a 
rodiny odvoláva a 
vymenúva podľa 
príslušného zá-
kona bez udania 
dôvodu.
   Z funkcie riadi-
teľky Úradu práce, 
sociálnych vecí a 
rodiny v Bardejo-
ve tak bola k 9. 
decembru odvo-

laná Lenka Kováčová (na fotografi i). 
Svidníčanka, ktorá sa 
medzitým s rodinou 
presťahovala do Bar-
dejova, bola nominant-
kou hnutia Sme rodi-
na, no a po vytvorení 
novej vládnej koalície 
post riaditeľa Úradu 
práce, sociálnych vecí 
a rodiny v Bardejove 
pripadol strane Smer-
-SD. Za nového ria-
diteľa tohto úradu bol 
s účinnosťou od 10. 
januára vymenovaný 

Martin Jutka, ktorý doteraz pôsobil 
v jednom zo zariadení sociálnych 
služieb v pôsobnosti Mesta Bardejov.
Lenka Kováčová však z bardejov-
ského Úradu práce, sociálnych vecí 
a rodiny úplne neodišla. Po odchode 
z funkcie riaditeľky obsadila funkciu 
vedúcej Oddelenia hmotnej núdze.
   Pripomeňme, že tak ako strane 
Smer-SD podľa koaličných dohôd 
patrí funkcia riaditeľa Úradu práce, 
sociálnych vecí a rodiny v Bardejove, 
rovnako má táto strana nominovať aj 
kandidáta na funkciu vedúceho, resp. 
vedúcej svidníckeho pracoviska tohto 
úradu. Kto sa ním, resp. ňou, stane, 
je však zatiaľ otázne.
   Istá je akurát ešte zmena na poste 
riaditeľa Úradu práce, sociálnych 
vecí a rodiny v susednom Stropkove. 

Doterajšia riaditeľka, tiež nominantka 
hnutia Sme rodina, Martina Alexíko-
vá, bola rovnako odvolaná z funkcie 
a novým riaditeľom sa stal nominant 
strany Smer-SD Jozef Kačmár. 
   Ten bol dlhoročným starostom obce 
Tisinec, no funkcie sa k 31. decembru 
minulého roka vzdal práve preto, že 
sa chystal na nástup do niektorej zo 
štátnych funkcií. Aktuálne je tak od 
10. januára riaditeľom stropkovské-
ho Úradu práce, sociálnych vecí a 
rodiny, no podľa našich informácií 
vylúčené nie je ani to, že sa ešte 
môže stať aj poslancom Národnej 
rady SR, ako náhradník za niekto-
rého z už zvolených poslancov, ktorí 
môžu nastúpiť do niektorej z vyšších 
štátnych funkcií. 

(ps)

Okresný prokurátor Anatolij Derco 
odišiel do dôchodku 

   Pripomeňme, že dlhoročným okresným 
prokurátorom vo Svidníku v minulosti bol 
Vladimír Hrebeňák. Na Okresnej prokura-
túre vo Svidníku pôsobil od roku 1973 a 
vo funkcii okresného prokurátora 43 rokov. 
Do dôchodku odišiel v júli 2018, pričom ho 
nahradil už spomínaný Anatolij Derco. Ten 

teraz do dôchodku odišiel tiež.
   „Po odchode Anatolija Derca do starobné-
ho dôchodku bol rozhodnutím generálneho 
prokurátora SR Maroša Žilinku s účinnosťou  
od 1.1.2024 poverený výkonom funkcie 
okresného prokurátora vo Svidníku Kamil 
Semanko,“ informoval nás hovorca Krajskej 
prokuratúry v Prešove Marián Spišák.
   Dodajme, že aktuálne poverený výkonom 
funkcie okresného prokurátora vo Svidníku 
Kamil Semanko vo Svidníku pôsobí už nie-
koľko rokov. V minulosti bol prokurátorom v 
Bratislave a ešte predtým aj vyšetrovateľom 
NAKA. 

(ps)

SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE
Boh ma volá a ja sa lúčim s Vami. 

Neodchádzam. Nezomrel som, lebo viem, že budem žiť 
stále v srdciach tých, ktorí ma nikdy 

neprestanú milovať.
S hlbokým zármutkom a žiaľom 

oznamujeme, 
že v sobotu 13. januára 2024 

nás vo veku 75 rokov 
navždy opustil náš milovaný manžel, 

otec, dedko a brat
JUDr. JÁN GREGA zo Svidníka

  Ďakujeme všetkým, ktorí sa s ním prišli 
rozlúčiť na jeho poslednej ceste, rovnako 
ďakujeme za všetky prejavy sústrasti a 
kvetinové dary. 

  S láskou a úctou smútiaca manželka Anna, 
dcéry Erika a Tatiana s rodinami a ostatná smútiaca rodina
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Na prvý Reprezentačný ples strany HLAS-SD vo Svidníku prišiel aj 
krajský tajomník tejto strany v Prešove Dávid Obročník, na fotografi i 
je v spoločnosti poslankyne Aleny Novákovej a Anny Möhwaldovej

Na plese sa zabávala aj nová okresná prednostka Jana Tchuriková 
s manželom či bývalý starosta Stročína Tibor Sluťak s manželkou

Manželia Baranovci

Starosta Šarišského Štiavnika 
Michal Kimák s manželkouManželia Šoltésovci

   Prvý Reprezentačný ples 
svidníckej okresnej organizácie 
strany HLAS-SD sa v uplynulú 
sobotu 13. januára konal v 
reštaurácii Polianka.
   Ofi ciálne ho otvorila okresná 
predsedníčka a poslankyňa Ná-
rodnej rady SR Alena Nováková. 
Asi osemdesiat ľudí sa bavilo 
pri tónoch hudobnej skupiny 
Extent, zábavu okorenil ľudový 
rozprávač, o polnoci nechýbal 
ohňostroj a ani bohatá tombola, 
v ktorej šťastlivci vyhrali hodnot-
né ceny.                              (ps)

Svidnícka organizácia strany HLAS-SD mala svoj prvý Reprezentačný ples Svidnícka organizácia strany HLAS-SD mala svoj prvý Reprezentačný ples 
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  Nie o sedem, ale dokonca až o osem eur. O takomto zvýšení 
poplatku za odpad po úprave pôvodného návrhu v Mestskej 
rade rozhodli poslanci Mestského zastupiteľstva vo Svidníku na 
svojom zasadnutí v stredu 13. decembra. Namiesto doterajších 
22 eur ročne každý Svidníčan od 1. januára 2024 za odpad platí 
rovných 30 eur.

Podnikatelia nesúhlasili so zvyšovaním miestnych daní, mesto pripomienky do úvahy nevzalo 

  Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Svidník č. 8/2023 o miest-
nych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady predložil vedúci Odboru fi nancií a ekonomiky škôl Mestského úradu 
vo Svidníku Nikolaj Vlčinov. Ako sme už na našich stránkach informovali, 
mestom zverejnený návrh predpokladal, že dane i poplatky za odpad porastú.
Vedenie mesta Svidník v dôvodovej správe konštatovalo, že v dôsledku 
spomalenia radu podielových daní zo strany štátu v roku 2023 výpadok 
príjmov mesta Svidník z dane z fyzických osôb by mal tvoriť čiastku zhruba 
670-tisíc eur, pričom štát mestu kompenzoval cez daň z príjmov právnických 
osôb 450-tisíc eur. 
  V roku 2024 výpadok by mal byť zhruba 1 milión 60,-tisíc eur a štát z toho 
skompenzuje 470-tisíc eur. „Celkový výpadok príjmov mesta Svidník v 
roku 2023 bude takmer 220-tisíc eur a v roku 2024 bude 590-tisíc eur. 
Ďalší faktor, ktorý ovplyvňuje fi nancovanie miest, je, že v dôsledku le-
gislatívnych zmien sa navýšili výdavky miest a obcí na osobné náklady 
zamestnancov v administratíve a školstve,“ konštatuje mesto v dôvodovej 
správe s tým, že podľa schválenej legislatívy sa očakáva v budúcom roku 
navýšenie ceny za uloženie a vývoz odpadu vo výške minimálne 20 %. 
  Navyše súčasná výška poplatku nepostačuje na krytie výdavkov na zberný 
dvor a kompostovanie biologického odpadu. „Je potrebné zabezpečiť da-
ňové príjmy mesta na krytie výdavkov na služby, ktoré mesto poskytuje 
v rámci svojich kompetencií samosprávy tak, aby ich udržalo minimálne 
na rovnakej úrovni ako v súčasnosti,“ podotklo ešte vedenie Svidníka. 
Pôvodný návrh vedenia mesta upravili na svojom zasadnutí členovia Mestskej 
rady. Napokon tak Mestské zastupiteľstvo rozhodlo aj o  úprave miestnych 

daní z nehnuteľností.
  Kritizoval to mestský poslanec Pavel Olejár, ktorý okrem iného povedal: 
„Je neférové, že vôbec neberieme do úvahy list podnikateľov. Chcem 
podotknúť, že podnikateľov podnikajúcich v mestských priestoroch sa 
zvyšovanie daní nebude týkať. Martin Zdiňak, budeš hlasovať za zvýšenie 
daní svojim kolegom?“ pýtal sa Pavel Olejár svojho kolegu, ktorý podniká 
v mestských priestoroch.
  Primátorka Marcela Ivančová reagovala, že list podnikateľov bol doručený 
v posledný možný deň pripomienkovej lehoty a nespĺňal náležitosti riadnej 
pripomienky. Poslanci napokon hlasovali o 
dvoch návrhoch. Ako o prvom hlasovali o 
pozmeňujúcom návrhu poslanca Ondreja 
Tyča. Podľa neho je navýšenie dane z 2,10 
na 2,50 €/m² za stavby na ostatné podni-
kanie a na zárobkovú činnosť, skladovanie 
a administratívu súvisiacu s ostatným 
podnikaním a zárobkovou činnosťou je 
neprípustné navýšenie. 
   „Podnikatelia už rok krvácajú, pre mňa 
by namiesto 40 centového navýšenia za 
meter štvorcový bolo prístupné 20 centové navýšenie,“ navrhol Ondrej 
Tyč, no je návrh poslanecký zbor neschválil. Za ním navrhované nižšie na-
výšenie dane pre podnikateľov hlasovali šiesti poslanci - Pavel Olejár, Kamil 
Beňko, Slavomír Sakalik, Adrián Labun, Cyril Dudáš a samotný Ondrej Tyč, 
pričom osem poslancov sa hlasovania zdržalo. Poslanec Matúš Majda sa pri 
tomto hlasovaní neprezentoval, hoci v rokovacej miestnosti bol.
  Pri celkovom návrhu VZN o miestnych daniach a poplatku za komunálny 
odpad, tak ako ho upravila Mestská rada, potom zahlasovalo desať poslan-
cov - Juraj Antoš, Vladimír Kaliňák, Michal Goriščák, Kamil Beňko, Matúš 
Majda, Jozef Vencurik, Martin Miščík, Vladimír Žak, Stanislav Hvozda a Martin 
Ždiňak. Proti boli poslanci Cyril Dudáľš a Pavel Olejár, no a hlasovania sa 
zdržali poslanci Slavomír Sakalik, Ondrej Tyč a Adrián Labun. List podnika-
teľov prinášame v plnom znení v samostatnom príspevku.                      (ps)

  Týmto vznášame pripomienky k návrhu Všeobecného záväz-
ného nariadenia č. 8/2023 o miestnych daniach a miestnych 
poplatkoch za komunálne odpady a drobné stavebné odpady.

Súčasná spoločenská hospodárska a sociálna situácia v podnikateľskej sfére je dramatická

  Pozorne sme prehodnotili predmetný návrh na výrazné zvýšenie daní z 
nehnuteľnosti a zvýšenie poplatkov za komunálne odpady a sme nútení vy-
jadriť nesúhlas  s uvedeným nárastom. Súčasná spoločenská hospodárska a 
sociálna situácia v podnikateľskej sfére je dramatická s negatívnym dopadom 
na ekonomickú efektívnosť spôsobenú infl áciou, rastom cien energií, surovín, 
materiálov, poplatkov, ostatných nákladov a vládnou daňovou politikou.
  Návrh VZN č. 8/2023 týkajúci sa výrazného zvýšenia daní z nehnuteľnosti 
a poplatkov za komunálny odpad celospoločenské neefektívne ekonomické 
prostredie ešte zhoršuje a pôsobí na úrovni mesta voči podnikateľom likvidač-
ne. Na akúkoľvek daň treba zarobiť a na konci mesiaca je len jeden mešec 
a ten je buď viac, alebo menej prázdny.
  Rozumieme, že mesto potrebuje fi nancie na svoju činnosť, ale podnikatelia 
- vlastníci nehnuteľnosti nemôžu byť rukojemníkmi. Poznamenávame, že zvy-
šovaniu daní a poplatkov nepredchádzala diskusia a neexistuje ani dosahová 
technicko-ekonomická štúdia. Sú obavy, že o štruktúre a výške daní a poplat-
kov, ktoré zásadne ovplyvňujú podnikateľskú činnosť rozhodujú ľudia, ktorí 
nikdy netvorili hodnoty, nezamestnávali seba ani iných a necítili zodpovednosť 
za ďalších ľudí, ktorým treba zabezpečiť peniaze na mzdy a s nimi spojené 
odvody, dane a ostatné výdavky. Argumentom toho je aj technicko-ekonomické 
neopodstatnené zvýšenie poplatkov za odvoz komunálneho odpadu o 36 %, 
pričom intenzita vývozu sa redukuje z terajšej úrovne jedenkrát týždenne na 
obdobie jedenkrát za dva týždne.
  Neexistuje ekonomická analýza súčasného stavu, ktorá by silou logickej 
argumentácie vyžadovala navrhované zvýšenie daní a poplatkov. Aj neprí-
jemné rozhodnutia majú byť komunikované dôstojne. A ak mesto chce byť 
inteligentné a smart a chce sa tešiť z toho, že má participatívny rozpočet, 
kde o niekoľkých eur rozhodujú ľudia hlasovaním, tak  potom je potrebné ísť 
príkladom občianskej participácie, keď ľudia a podnikatelia sa môžu zapojiť 
do tak dôležitých vecí, ako je participácia na tvorbe miestnych daní, poplatkov, 

alebo participácia na tvorbe mestského rozpočtu.
  V súlade s vlastnými poznatkami, verejne dostupnými informáciami a 
vyhláseniami predstaviteľov mestskej exekutívy, mesto Svidník je v dobrej 
fi nančnej kondícii. Dôkazom toho sú aj terajšie preferované fi nančné výdavky 
spotrebného charakteru, bez výrazných výdavkov na podporu podnikateľských 
aktivít. Ďalším dôkazom dobrej fi nančnej kondície sú výsledky hospodárenia 
mesta za predchádzajúce roky. V roku 2021 bol prebytok hospodárenia v sume 
439 420 € a za rok 2022 prebytok hospodárenia sa ešte zvýšil na sumu 457 
619 €. Pritom za prvý polrok 2023 predstavuje hospodársky výsledok celkom 
hodnotu 482 970 €. Svedčí to o dostatku fi nančných zdrojov mesta na jeho 
činnosť bez potreby zvýšenia daní z nehnuteľností a poplatkov za odpad.
  Sme presvedčení, že prijatím efektívnych racionalizačných a úsporných 
fi nančných opatrení v rámci rozpočtu mesta je možné zabezpečiť vyrovnané 
a efektívne ekonomické hospodárenie mesta. Bez výrazného zvýšenia daní 
z nehnuteľnosti a nárastu poplatkov za komunálny odpad.  
Sme presvedčení, že mesto Svidník na princípe solidarity a lojality bude ak-
ceptovať naše pripomienky a tým pomôže aspoň čiastočne zmierniť negatívne 
dôsledky podnikateľskej a hospodárskej recesie.  
  Relevantným argumentom našich pripomienok a požiadavky nezvyšovať daň 
z nehnuteľnosti a poplatky za komunálne odpady je nepriaznivý demografi cký 
vývoj nášho mesta, ktorý z hľadiska vývoja počtu obyvateľov je degresívny. Za 
predchádzajúce obdobie klesol počet obyvateľov mesta o 25 %. Rozhodujúcim 
riešením tohto negatívneho vývoja je stabilita a rozvoj podnikateľskej sféry.
  Ak mesto prioritne zabezpečí stabilitu a rozvoj podnikateľskej sféry, zabezpečí 
sa tým vyššia úroveň zamestnanosti, zvýši sa hodnota tvorby hmotných zdro-
jov a tým  analogicky  sa naplnia verejné fi nancie a mesto získa dostatočné  
fi nančné zdroje formou podielových daní. 
  Ak budú podnikateľskou sférou naplnené verejné fi nancie, tak bude v meste 
zabezpečená hospodárska a sociálna stabilita, rozvoj počtu obyvateľov a 
zaistený rozvoj športu, kultúry a ostatných spoločenských aktivít a životnej 
úrovne obyvateľov.

Tibor Demko, 
prezident Klubu podnikateľov mesta a regiónu Svidník
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  Rok 2023 bol piatym rokom vo funkcii pre primátorku mesta 
Svidník Marcelu Ivančovú. V zhodnotení predošlého roka domi-
nujú stavby ako rekonštrukcia najstaršej škôlky v meste Svidník 
na Ul. Ľudovíta Štúra a vybudovanie prvej zelenej strechy na 
verejnej budove vo Svidníku. 

ROK VEĽKÝCH STAVIEB VO SVIDNÍKU

  Realizovali sa ihriská Rodinka a výstavba vnútrobloku Agátový háj, ktorý do-
siahol 100% v celkovom hodnotení projektu. Opravené boli chodníky na Dlhej 
ulici, Ul. Ľudovíta Štúra, Bardejovská ulica i ďalšie úseky v meste. Prvýkrát 
boli realizované trojdňové Dni Svidníka a rekordný počet bežcov vo všetkých 
kategóriách zaznamenal 64. ročník Dukelského behu mieru.

Primátorka Marcela Ivančová hodnotí  
  „Chcem vám všetkým úprimne poďakovať za podporu a povzbudenie, 
ktoré ste nám počas minulého roka preukazovali. Bol to hádam najzloži-
tejší rok v histórii samosprávy, zásahy minulej vlády priniesli množstvo 
problémov do života miest a obcí, je zložité plniť očakávania občanov 
ak v rozpočte mesta chýbajú státisíce len preto, lebo je zle nastavená 
legislatíva. 
  Napriek tomu sme vďaka pripraveným kvalitným projektom uskutočnili 
množstvo akcií. Zrekonštruovali sme Materskú školu Ľ. Štúra vrátane 
zelenej strechy, vybudovali sme nové detské ihrisko Rodinka i vnútroblok 
Agátový háj, opravili sme sedenie v Dome kultúry a inštalovali aj nový 
osvetľovací systém namiesto starého, ktorý spôsoboval technické 
problémy. Staviame komunitné centrum, zrekonštruovali sme ďalšie 
chodníky. 
  Osobitne ma teší, že mnohí z vás si pravidelne našli cestu na náš zimný 
štadión. Vyše 300 detí - predškolákov a prvákov sme v korčuliarskom 
programe naučili korčuľovať a dali im možnosť tráviť voľný čas zdra-

vým spôsobom. Pripravili sme pestrú paletu kultúrnych i športových 
podujatí, osobitne spomeniem ďalší úspešný ročník Dukelského behu 
mieru, ktorého hosťom bol aj olympijský víťaz Matej Tóth,“ zhodnotila 
prvá dáma mesta Svidník Marcela Ivančová. 

Zasadzovanie sa za svidnícku nemocnicu
  Nespočetné množstvo rokovaní, výjazdov, správ, mediálnych výstupov 
prinieslo na konci roka 2023 svoje ovocie. Zriadenie urgentného príjmu vo 
svidníckej nemocnici k 1. januáru 2024 bolo symbolické dosiahnutie toho, 
aby naša nemocnica obhájila status akútnej nemocnice. Ďakujeme za pomoc 
všetkým zainteresovaným ľuďom, ktorým rovnako záleží na udržaní akútnej 
zdravotnej starostlivosti pre okresy Svidník, Stropkov a Medzilaborce.  

Priority mesta v roku 2024
  Mesto Svidník sa pripravuje na stavebný ruch v štyroch rôznych oblastiach 
spoločenského života: bývanie, sociálne služby, školská infraštruktúra, mar-
ginalizovaná komunita.
  Bývanie: Mesto Svidník pripravilo projekt vybudovania viac ako 50 mestských 
nájomných bytov  bežného štandardu. Byty budú v 2-izbovom a 3-izbovom 

prevedení, vzniknú rekonštrukciou bu-
dovy, ktorá je momentálne nevyužívaná 
a pôvodne slúžila ako internát SOU 
strojárskeho. Momentálne prebieha po-
sledná fáza verejnej obchodnej súťaže 
na zhotoviteľa stavby a už v najbližšom 
čase budú poslanci mestského zastu-
piteľstva schvaľovať materiál potrebný 
pre Štátny fond rozvoja bývania.  
  Mesto Svidník zároveň intenzívne 
pracuje na novej lokalite na výstavbu 
takmer 40 rodinných domov. Vznikne 
atraktívna lokalita s pracovným názvom 
JARABINKY v blízkosti Pamätníka 
Sovietskej armády a lesoparku Dukla 
s priamym napojením na cestu I. triedy. 
Sociálne a verejné služby: Mesto Svid-
ník je vo fi nálnej fáze prípravy žiadosti 
na vybudovanie Zariadenia sociálnych 
služieb z Plánu obnovy. Zariadenie 
poskytne opateru dlhodobú aj formou 
denného stacionára. Táto služba 
vlastného zariadenia v meste chýba 
a je občanmi požadovaná. Súčasne 
sa budeme uchádzať o fi nancovanie 
služieb na 20 opatrovateliek, ktoré 
poskytujú služby pre vyše 40 klientov 
v domácnostiach. 
  „Zrekonštruujeme budovu Technic-
kých služieb mesta Svidník, ktorá prinesie zníženie nákladov na energie, 
ale aj výrazné zlepšenie pracovných podmienok zamestnancov Technic-
kých služieb. Pripravíme projekt rekonštrukcie budovy Domu smútku,  
vynovených priestorov obradnej sály i technologického zázemia. V tomto 
roku počítame aj s rozšírením hlavného cintorína. 
  Takmer rok po tom ako  pohrebné a cintorínske služby prešli do port-

Mesto Svidník je vo fi nálnej fáze prípravy žiadosti na vybudovanie 
Zariadenia sociálnych služieb z Plánu obnovy... 

V súčasnosti prebieha výstavba Komunitného centra 
fi nancovaného z Nórskeho fi nančného mechanizmu
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ROK VEĽKÝCH STAVIEB VO SVIDNÍKU
fólia Technických služieb mesta Svidník hodnotíme na základe odozvy 
občanov, tento krok ako dobrý, táto zmena priniesla zvýšenie najmä kva-
lity poskytovaných služieb,“ doplnila primátorka mesta Marcela Ivančová.  
  Školská infraštruktúra: Koncom roka 2023 sme podali žiadosť na rekonštruk-
ciu ZŠ na Ul. 8. mája - rekonštrukciu telocviční, rekonštrukciu školského ihriska, 
zabezpečenie bezbariérovosti školy, zariadenie špeciálnych učební. Súčasne 
budeme žiadať peniaze na celkovú rekonštrukciu školského bazéna - opravu 
strechy, zateplenie, novú vzduchotechniku i rekonštrukciu bazénovej časti.   
  Marginalizovaná komunita: V súčasnosti prebieha výstavba Komunitného 
centra fi nancovaného z Nórskeho fi nančného mechanizmu 2014 - 2021 a 
štátneho rozpočtu Slovenskej republiky vo výške 523 660 €. Okrem samotnej 
stavby projekt zahŕňa aj rôzne aktivity a kurzy, ktoré už dlhodobo prebiehajú.

Spolupráca s partnermi a organizáciami
  Mesto Svidník bude naďalej podporovať rozvoj cestovného ruchu prostred-
níctvom služieb Turistického informačného centra ako aj spoluprácou s OO 
CR Šariš - Bardejov ako aj inými organizáciami. Sme aktívnymi členmi Kar-
patského Euroregiónu a spolupráca s poľskými partnermi je pre nás dôležitá 
v mnohých smeroch. 
  Naďalej budeme využívať služby Sociálneho podniku mesta Svidník s.r.o. a 
tak zlepšovať podmienky pre život v meste Svidník. 

Kalendárium kultúrnych podujatí
  Rok prináša množstvo tradičných podujatí, ktoré sa striedajú s novými. 
Okrem mesta ich prinášajú aj organizácie, jednotlivci, aj združenia. Prvýkrát 
sme uskutočnili Plavecký maratón a akcie počas troch Dní Svidníka. V oblasti 
kultúry sa bude v roku 2024 organizovať jubilejný 70. ročník Slávností kultúry 
Rusínov a Ukrajincov Slovenska, 65. ročník Dukelského behu mieru, 30 rokov 
od založenia ZŠ na Ul. Karpatská a budeme si pripomínať 95 rokov od úmrtia 
senátora Juraja Laža a 45 rokov od úmrtia generála Ludvíka Svobodu. 
„V roku 2024 sa budeme zapájať do výziev a projektov, pripravíme pod-
ujatia, na ktorých sa budeme môcť spoločne zabaviť čí zašportovať. 
Budeme i naďalej robiť všetko pre to, aby mesto Svidník bolo dobrým 
miestom pre život, pre všetkých,“ uzavrela primátorka mesta Svidník. 

(pn, kt)

  Ešte v závere minulého roka sme na našich stránkach infor-
movali o tom, že mesto Svidník vstúpi do nového roka 2024 v 
rozpočtovom provizóriu. Svidnícky mestský parlament totiž na 
svojom decembrovom zasadnutí rozhodol o zvýšení miestnych 
daní i poplatku za odpad, no návrh rozpočtu mesta na programe 
svojho rokovania poslanci nemali.

Svidník je v provizóriu - kedy spoznáme tohtoročný rozpočet?

  „Návrh rozpočtu mesta pripravujeme na januárové zasadnutie,“ infor-
movala hneď v úvode decembrového zasadnutia primátorka Svidníka Marcela 
Ivančová. Práve to, že zastupiteľstvo rokuje o zvyšovaní miestnych daní a 
poplatkov bez toho, aby súčasne rokovalo aj o návrhu rozpočtu mesta, kriti-
zoval poslanec Mestského zastupiteľstva Pavel Olejár, ale aj jeho poslanecký 
kolega Cyril Dudáš. 
  Primátorka znovu zopakovala, že rozpočet bude na pretrase v januári, no a 
teraz ten čas nastal. Podobu návrhu rozpočtu mesta Svidník na tento rok však 
stále nepoznáme. PR manažérka mesta Svidník Kristína Tchirová informovala, 
že zverejnený bude po prerokovaní v Mestskej rade, no a jej rokovanie je 
naplánované na pondelok 22. januára s tým, že samotné Mestské zastupi-
teľstvo sa následne zíde v utorok 30. januára.                                          (ps)   V Stropkove ako aj vo Svidníku došlo v utorok uplynulý týždeň 

k dvom podobným prípadom poškodenia vozidiel. 

Poškodené vozidlá 

  V Stropkove na Ul. Hrnčiarskej, doposiaľ neznámy páchateľ poškodil zapar-
kované osobné vozidlo  takým spôsobom, že na ňom vytvoril súvislý škrabanec 
na dverách i na blatníku. 47 ročný majiteľ vzniknutú škodu predbežne vyčíslil 
na  600 eur.  Polícia v prípade vedie trestné stíhanie vo veci trestného činu 
poškodzovanie cudzej veci.
  V uvedenom trestnom  čine vedie vyšetrovanie aj polícia vo Svidníku, nakoľko 
na Ul. Nábrežnej, páchateľ poškodil lak na dverách osobného auta, patriaceho 
61 ročnej žene. Majiteľka škodu vyčíslila na 700 eur.  
  Polícia vyzýva prípadných svedkov týchto udalostí aby sa prihlásili na 
známom telefónnom čísle 158 alebo na ktoromkoľvek policajnom oddelení. 
Nájsť si poškodené vozidlo nie je nič príjemné.                                     (krpz)

  Klub slovenských turistov Beskyd Svidník, mesto Svidník a obec Kružlová 
pozývajú na 46. ročník turistického pochodu Dukla – Svidník, ktorý sa usku-
toční v nedeľu 21. januára. 
Trasa: Dukliansky priesmyk - Medvedie - N. Pisaná - Kružlová - Hrickova - 
letisko - Svidník. Trasa je dlhá 25 kilometrov s prevýšením 700 metrov. 
Zraz je o 8. hodine na parkovisku pri Dome kultúry vo Svidníku. Trasa je urče-
ná pre turistov na bežkách, v prípade nevhodných snehových podmienok sa 
pôjde pešo. Každý účastník sa zúčastňuje prechodu na vlastné nebezpečie! 
Informácie získate: Michal Hajduk - 0905 957 123. 

Pozvánka na 46. ročník Dukla - Svidník

Mesto Svidník zároveň intenzívne pracuje na novej lokalite 
na výstavbu takmer 40 rodinných domov. Vznikne atrak-
tívna lokalita s pracovným názvom JARABINKY v blízkosti 
Pamätníka Sovietskej armády
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Rušno bolo v uplynulý štvrtok 11. januára ráno na Duchnovičo-
vej ulici vo Svidníku. V plameňoch sa ocitol jeden z balkónov v 
bytovke na piatom poschodí. Najprv z neho stúpal hustý čierny 
dym a zakrátko ho zachvátili plamene. 

Vyhorel balkón bytu na Duchnovičovej ulici vo Svidníku 

  Na miestom okamžite vyrazili hasiči z Okresného riaditeľstva Hasičského 
a záchranného zboru vo Svidníku. Požiar vypukol krátko po ôsmej ráno na 
presklenom balkóne bytu, v ktorom žili starší manželia. Iné priestory bytového 
domu našťastie neboli zasiahnuté, nikomu sa nič nestalo a požiar sa podarilo 
uhasiť s hasiacimi prístrojmi.
  Škodu predbežne odhadli na asi 5-tisíc eur. Príčiny vyšetrujú hasiči i policajti, 
no pravdepodobne ide o nedbanlivosť majiteľa bytu - fajčiara.

   „Požiar pravdepodobne vznikol od cigarety,“ povedal nám predseda 
bytového spoločenstva na Duchnovičovej ulici Peter Miháľ s tým, že oceniť 
treba prístup jedného z pracovníkov fi rmy Elektrotransport CD, ktorý bol v 
tom čase nablízku. „Videl plamene a dym, tak neváhal a použil hasiaci 
prístroj, ktorý máme umiestnený vo vchode a obmedzil horenie, ale 
nedokázal to zahasiť úplne,“ doplnil Peter Miháľ s tým, že všetko následne 
zvládli privolaní hasiči.
   „Vyhorel balkón a požiar sa, našťastie, nerozšíril do priestorov bytu,“ 
povedal veliteľ hasičského zásahu Peter Lažo z Okresného riaditeľstva Hasič-
ského a záchranného zboru vo Svidníku s tým, že prúdy vody hasiči nemuseli 
použiť a nespôsobili tak škody spočívajúce v zatečení bytovky. 

(ps)

  V Podduklianskom osvetovom stredisku vo Svidníku sprí-
stupnili vo štvrtok 11. januára umeleckú výstavu autorov Pavla 
Mochnackého (maľba) a Mariana Mihalčína (fofografi a) pod 
názvom Krajina vo fofografi i a maľbe. 

Výstava autorov Mariána Mihalčína a Pavla Mochnackého „Krajina vo fotografi i a maľbe“ zaujme

  Rodený Svidníčan Pavel Mochnacký svoje sklony k výtvarnej činnosti re-
alizoval už od detstva a jeho ambície trvajú až dodnes. Od roku 2012 žije a 
pôsobí vo svojom rodnom meste. V jeho tvorbe je doménou krajinomaľba, 
ktorú zaznamenáva na svojich umeleckých obrazoch najradšej s tematikou 
nášho regiónu. Svojou tvorbou vyjadruje vlastný postoj, vnímanie a cítenie 
sveta v jeho dosahu. Motívy pre svoju maliarsku tvorbu nachádza vôkol seba. 
Dominujú inšpirácie prírodou. Výtvarný prejav autora charakterizuje realistické 
zobrazenie skutočnosti a jeho jemná štylizácia. Svoje estetické a umelecké 
zámery realizuje v lazúrnej jemnosti, ale aj v pastóznej štruktúre. Je „doma“ v 
rôznych technikách, využíva akvarel, olejomaľbu, maľbu temperou a akrylom. 
Jeho diela sa nachádzajú v mnohých zbierkach doma i v zahraničí. 
  Svojou tvorbou vyjadruje vlastný postoj, vnímanie a cítenie sveta v jeho do-
sahu. Výtvarný prejav autora charakterizuje realistické zobrazenie skutočnosti 
a jeho jemná štylizácia. Je „doma“ v rôznych technikách, využíva akvarel, 
olejomaľbu, maľbu temperou a akrylom. Je členom výtvarného klubu ART 
SK vo Svidníku a OZ Svidnícka paleta. Je úspešným účastníkom mnohých 
regionálnych a medzinárodných výstav, súťaží a plenérov doma aj v zahraničí.
Amatérsky fotograf Marián Mihalčín žije a tvorí v Prešove. Krajinársky foto-
graf, pre ktorého je krajina nevyčerpateľným zdrojom inšpirácie. Krajinárska 
fotografi a mu dáva možnosť vytvoriť svoju vlastnú krajinu, vyhľadáva motívy, 
ktoré aj známe miesta a pohľady zmenia krajinu na nepoznanie. Inšpiruje sa 

atraktívnym prostredím, zaujímavou atmosférou a dokonalou kompozíciou. 
Nie je to vždy rovnaké, veľmi záleží na samotnej scenérii ktorú fotografuje. 
Niekedy sú zásahy v postprocese minimálne, inokedy konečnú atmosféru a 
náladu fotografi e dotvára. Má rád proces, keď podľa momentálnej nálady a 
pocitov môže vstúpiť do nafotografovanej scenérie a vytvoriť z nej krajinu, 
tak ako ju on sám vidí.
  Popri bývalom hlavnom zamestnaní sa fotografovanie v krajine stalo Mari-
ánovou formou relaxu. Najmä počas túr v prírode to boli miesta s nevyčer-
pateľnou ponukou. Svoju fotografi ckú tvorbu začal prezentovať  v rôznych 

aktivitách fotoklubu. Úspešne sa zúčastňuje na mnohých 
regionálnych a medzinárodných výstavách a súťažiach. 
Veríme, že aj táto výstava autorov Mariána Mihalčína 
a Pavla Mochnackého „Krajina vo fotografi i a maľbe“ 
zaujme našich návštevníkov a zároveň bude spestrením 
kultúrneho života v našom meste. 
  Pozrieť si ju môžete vo výstavných priestoroch Pod-
duklianskeho osvetového strediska v pracovných dňoch 
od 8. do 15. hodiny a výstava potrvá do 12. februá-
ra.                                                                                                                                                                  

     Katarína Grúsová, POS vo Svidníku
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  Podduklianske osvetové stredisko vo Svidníku koncom minu-
lého roka usporiadalo ďalší ročník medzinárodnej súťaže pod 
názvom Najkrajší betlehem 2023. 

Uspeli v medzinárodnej súťaži v Poľsku 
Spravodajstvo 

  Svoje kreatívne betlehemy vystavili žiaci základných škôl z okresu Svidník, 
Centrum pre deti a rodiny vo Svidníku a Spojená škola internátna vo Svidníku. 
Svojimi prácami výstavu betlehemov spestrili v POS vo Svidníku aj práce 

žiakov zo susedného Poľska. 
Tie najnápaditejšie a najkrajšie 
práce boli porotou ocenené a 
odmenené vecnými cenami 
a diplomami. Následne naše 
víťazne betlehemy putovali na 
výstavu do Poľska, kde v his-
torickom múzeu v meste Dukla 
bolo slávnostné vyhodnotenie 
8. januára 2024. 
  Niektoré betlehemy našich 
žiakov získali ocenenia aj u 
našich susedov. Najúspešnej-

šími za okres Svidník boli: Juliana Pitlivková  - Základná škola Karpatská vo 
Svidníku, ktorá získala I. miesto. Viktória Matašová - Súkromná základná 
škola v Giraltovciach - II. miesto a Stella Vojčeková - Súkromná základná 
škola v Giraltovciach - III. miesto. 
  Oceneným žiakom gratulujeme a všetkým, ktorí súťažili v tomto ročníku 
želáme mnoho inšpirácie a chuti naďalej tvoriť.

Katarína Grúsová, POS vo Svidníku

  Obec Kružlová v spolupráci s občianskym združením HELP 4 
PEOPLE zrealizovali kurzy digitálneho vzdelávania pre svojich 
občanov, najmä seniorov, počas obdobia od októbra do decem-
bra 2023. 

Digitálne vzdelávanie seniorov v obci Kružlová

Tieto kurzy poskytli praktické 
zručnosti a poznatky v oblasti 
moderných digitálnych ná-
strojov a služieb. Účastníci 
mali príležitosť dozvedieť 
sa o základoch internetu, 
bezpečných elektronických 
platbách a nákupoch, ako aj 
o stratégiách ochrany pred 
online podvodmi. 
  Okrem toho sme sa venovali 
informáciám o príspevkoch a 
dotáciách, ako aj základom 
fungovania moderného elek-

tronického bankovníctva či zdravotníctva. Kurzy boli navrhnuté tak, aby oslovili 
a pomohli najmä seniorom v obci a tiež aby viedli k získaniu zručností v oblasti 
digitálnej gramotnosti. Každý účastník kurzu zároveň dostal bezplatne mobilný 
smart telefón. Tento projekt bol spolufi nancovaný z prostriedkov EÚ.      (ag)

  V procese rozvoja znalostnej a informačnej spoločnosti majú svoje nezastu-
piteľné miesto knižnice. Ich fondy majú aj v dnešnom období informatizácie, 
moderných informačných technológií a počítačov svoje opodstatnenie a 
význam. Sú súčasťou ľudského života už od dávnych čias, sú zdrojom poznat-
kov, informácií a vzdelávania. Zámerom a cieľom nákupu knižného fondu z 
poskytnutej dotácie z rozpočtu mesta Svidník bolo skvalitniť a vylepšiť situáciu 
v Podduklianskej knižnici vo Svidníku v doplňovaní knižničných fondov pre 
našich dospelých čitateľov. 
  Knižný fond zakúpený z poskytnutej dotácie je umiestnený v oddelení slu-
žieb čitateľom v stacionárnej knižnici a v bibliobuse. Do fondu knižnice bolo 
zakúpených a spracovaných 8 titulov kníh, t.j. 13 exemplárov v hodnote 200 
eur. O zakúpených knihách z dotácie rozpočtu mesta Svidník budeme čita-
teľskú verejnosť informovať a zároveň tieto publikácie propagovať v miestnej 
regionálnej tlači a to v týždenníku Podduklianske novinky, v časopise Podduk-
liansky knihovník, ktorý vydáva Podduklianska knižnica, na výstavkách kníh v 
priestoroch stacionárnej knižnice a bibliobusu ale aj prostredníctvom plagátov, 
kde si budú môcť používatelia knižnice vybrať z tejto ponuky nových kníh. 
  Na webovej stránke Podduklianskej knižnice www.podduklianskakniznica.
sk, sú uverejnené tituly týchto zakúpených kníh. Ďakujeme Mestu Svidník za 
poskytnutie dotácie z rozpočtu mesta na zakúpenie nových kníh do knižni-
ce.                                                                                                   N.M.

Ďakujeme Mestu Svidník

  Miestna organizácia Slovenského rybárskeho zväzu vo Svidníku v mene 
629 členov (499 dospelých a 130 detí), vyjadruje po-
ďakovanie mestu Svidník a poslancom mestského 
zastupiteľstva za poskytnutie dotácie v sume 500 
eur v roku 2023.
  Tieto fi nančné prostriedky boli použité na zaryb-
nenie rybárskych revírov miestnej organizácie. 
Ďakujeme za fi nančnú podporu a spoluprácu. 

Jozef Baslár, predseda a Ján Giňovský, 
tajomník MO SRZ vo Svidníku 

POĎAKOVANIE
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  Jozef Leľo a Ján Leľo na cestách po južných Čechách objavili 
na turistických mapách región s názvom „Svidnícky región“. 

Svidníčania na Svidníku

  Pri hlbšom skúmaní sme 
zistili, že tento región sa 
nachádza na historickom 
Táborsku a jej centrom je 
mestečko Černovice. Tento 
región dostal pomenovanie 
po hore SVIDNÍK, ktorá svo-
jou výškou 740 metrov nad 
morom je dominantnou horou 
tohto územia. Týči sa nad 
mestečkom Černovice a je 
súčasťou jeho katastrálneho 

územia. A tak sme sa roz-
hodli bližšie pozrieť na našu 
menom príbuznú horu.
  Samotné mestečko Čer-
novice, hoci počtom 1500 
obyvateľov, nepatrí k do-
minantným v Čechách, 
ale historicky významným. 
Preto je každoročne na-
vštevované množstvom 
turistov, ktorí nevynechajú 
ani výstup na horu Svidník. 

Raritou je však to, že samotné 
mestečko leží na náhornej planine 
vo výške 650 metrov n.m. A tak z 
centra mesta na horu je prevýše-
nie len 90 m, čo robí výstup na 
horu nenáročný.
  Tak ako náš Svidník, tak aj toto 
mestečko sa nachádza v lone 
krásnej prírody, ale v drsných 
klimatických a pôdnych podmien-
kach. Pozoruhodné je aj to, že 
prvá písomná zmienka o tomto 
mestečku je z roku 1350 a o na-
šom meste Svidník z roku 1355. 

Samotná hora Svidník je vzdia-
lená z černovického námestia 
2,5 km. Na vrchol hory vedie 
turistickými značkami vyznačená 
štrková cesta. Na jej vrchole bola 
v roku 1940 postavená muro-
vaná rozhľadňa. V súčasnosti 
sú na jej vrchole umiestnené 
anténne a televízne systémy 
vypínajúce sa nad prevažne 
ihličnatým lesom. Z rozhľadne je 
pekný výhľad na celú svidnícku 
oblasť, aj na vzdialené šumav-
ské pohorie. Hora Svidník je i 
prameňom troch potokov, ktoré 
po ich spojení pod horou tvoria 
jeden Černovický potok, ktorý 
sa po 38 km pri meste Soběslav 
vlieva do rieky Lužnice. 
   Pod horou Svidník vyteká i 

niekoľko ďalších výdatných zdrojov vody, ktoré miestni obyvatelia využívajú 
na zavodnenie početných rybníkov s pomenovaním Svidnícke rybníky. Okolie 
hory Svidník je bohaté aj na lesnú zver a preto na znak vďaky dali poľovníci 
pomenovanie aj svojmu poľovníckemu združeniu „Svidník“. 
  Na záver našej návštevy českého svidníckeho regiónu sme sa zhodli, 
že to bola návšteva inšpirujúca a obohacujúca naše doterajšie historické 
vedomosti o našich siedmych poľských Svidníkoch a českej hore Svidník. 
Zároveň vznikajú otázky, kto boli a odkiaľ prišli a ďalej išli tí, ktorým učarovalo 
pomenovanie SVIDNÍK. 

Jozef Leľo, bývalý kronikár mesta Svidník

Jozef Leľo a Ján Leľo pred 
tabuľou mesta Černovice

Výhľad z hory Svidník...

Rozhľadňa na hore Svidník

Svidnícke rybníky...

Vrchol hory Svidník

Tabuľa pozemkového spoločenstva...

Mapa regiónu...
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   Viac šťastia na strane domá-
cich volejbalistov rozhodlo o 
tom, kto si zahrá v skupine o 1. 
až 4., a kto v skupine o 5. až 8. 
miesto v mužskej volejbalovej 
extralige. 
   O konečnom poradí svidníckych 
extraligistov v základnej časti sa 
rozhodovalo v Myjave. 
   Svidníčania viedli 1:0 i 2:1 na sety, 
napriek tomu tento zápas nedokáza-
li dotiahnuť do víťazného konca a z 
kopaníc odchádzali domov pomerne 

sklamaní. Ich nešťastná prehra v 
tajbrejku s domácimi volejbalistami 
rozhodla o tom, že zverenci trénera 
Rastislava Paňka si v ďalšej časti 
extraligy zahrajú v skupine o 5. až 
8. miesto. 
   Zostava Svidníka: M. Vitko, Jur-
ko 1, Sopko 16, Hnát 5, Salton 26, 
Miščík, R. Vitko 2, De Moraes 14, 
Šelong 10, Bognár 2. 
   Súťažná komisia SVF, ako riadia-
cia zložka súťaže, zverejnila rozpis 
druhej časti Niké Extraligy mužov 

v súťažnom ročníku 2023/24, a to 
na základe výsledkov prvej časti 
súťaže.
   Druhá časť (nadstavba) sa začína 
už v sobotu 20. januára, pričom 
bude pozostávať zo šiestich kôl a 
odohrá sa formou dvoch skupín: "A" 
(1. - 4.) a "B" (5. - 8.), kde v skupine 
odohrá každý s každým doma - von-
ku (6 stretnutí). 
   Nadstavbová časť bude prebiehať 
do soboty 2. marca, kedy sa odohra-
jú posledné zápasy nadstavbovej 

časti. 
   Záverečná, tretia časť súťaže 
(play-off ), následne začne v sobotu 
9. marca štvrťfi nálovými sériami (na 
dve víťazné stretnutia) za účasti 
ôsmich družstiev.
   Svidnícki volejbalisti v skupine o 
5. až 8. miesto hrajú s Nitrou, tímom 
Projekt RD SVF Trenčín a celkom 
Banská Bystrica-Slovenská Ľupča. 
   No a práve proti tomuto súperovi 
začínajú v sobotu 20. januára na 
domácej palubovke.          (pn, svf)

EXTRALIGA / Nešťastná prehra v tajbrejku 

   Ešte v sobotu 6. januára sa v Radome uskutočnil Trojkráľový 
stolnotenisový turnaj o Putovný pohár starostu obce.

TJ Spartak Myjava - TJ Slávia Svidník 3:2 (27:29, 25:17, 22:25, 25:19, 15:11)

V Radome mali Trojkráľový stolnotenisový turnaj

   Turnaja sa zúčastnilo 13 
hráčov. Po odohraní zápasov 
v dvoch skupinách systémom 
každý s každým postúpili do 
druhého kola štyria hráči zo 
skupiny a pokračovalo sa vy-
raďovacím systémom na dve 
prehry. Tohtoročnou novinkou 
bolo znevýhodnenie hráčov, 
ktorí hrajú v 5. lige tým, že každý 
set začínal za stavu 0:5 v nepro-
spech hráča 5. ligy v skupinách 
a 0:4 vo vyraďovacích kolách. 
   Napriek tomu turnaj ovládli 
hráči 5. ligy v poradí: 1. Ľubo-
mír Pavlišin, 2. Ján Dančišin, 
3. Jozef Radomský. Úctyhodný 
výkon podal práve tretí Jozef 
Radomský, ktorý porazil veľa 

aj o dve generácie mladších hráčov. Keďže v tomto mesiaci bude oslavovať 
svoje 76. narodeniny, prajeme mu veľa zdravia, šťastia a fyzických síl, aby aj 
naďalej mohol reprezentovať našu obec.
   Týmto sa chcem poďakovať starostke obce p. Zelonkayovej a všetkým 
poslancom obecného zastupiteľstva za to, že tento turnaj fi nančne podporili. 
Zároveň ďakujem všetkým hráčom, divákom a tým, ktorí akýmkoľvek spô-
sobom pomohli pri organizácii tohto turnaja.                                 Ľ. Pavlišin
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PODDUKLIANSKE NOVINKY
si môžete kúpiť aj na poštách: Svidník, Giraltovce, Cernina, Krajná 
Poľana, Kružlová, Ladomirová, Okrúhle, Vyšný Orlík, v novinových 
stánkoch, trafi kách, benzínových pumpách a u iných predajcov...  

    SPOMIENKA

Kto daroval krv? 
  V pondelok 8. a v stredu 11. januára prišlo na Hematologicko-transfúzne 
oddelenie svidníckej nemocnice darovať krv 40 bezpríspevkových darcov: 
Peter Lesej (prvodarca), Jana Stupaková (prvodarca), Peter Stupak (prvodar-
ca), Martina Ripperová (prvodarca), Jozef Madzin (prvodarca), Pavol Šidelský 
(26), Viliam Miňo (6), Ľudovít Drotár (5), Ladislav Golenovský (21), Nikola 
Čepová (6), Marek Lesej (2), Ľuboslav Čakurda (41), Dana Pastyrčáková (26), 
Ján Gič (5), Marcel Braslavský (44), Andrej Spišák (24), Ján Kľučár (51), Jozef 
Zeleňak (7), Jaroslav Kurilla (30), Stanislav Olijár (48), Marián Macko (6), 
Peter Gula (57), Dalibor Dudáš (32), Ivo Zajaroš (33), Michal Kimák (20), Jozef 
Čiernik (28), Ľuboš Paranič (41),  Marek Mašlej (19), Valéria Hudáková (48), 
Mária Halamčeková (9), Daniel Balint (10), Ján Žimijovský (4), Kamil Ripper 
(25), Juraj Štochmal (19), Michal Štochmal (10), Róbert Paňko (23), Viliam 
Poláček (23), Ľuboš Štefanisko (3), Filip Džupin (2), Ľuboš Skirka (4). 

Vďaka za Váš šľachetný čin! 
Územný spolok Slovenského Červeného kríža vo Svidníku 

Keď rozchod nastáva, nám v srdci smutno je,
však neplačeme lebo 

zostáva stretnutie, nádej...
10. januára 2024 uplynul rok, odkedy nás navždy 

opustil náš milovaný manžel, otec a dedko
IVAN ROZDILSKÝ Z VYŠNEJ JEDĽOVEJ

  Všetci, ktorí ste ho poznali, venujte mu spolu s 
nami tichú spomienku. 
  S láskou a úctou spomínajú manželka Helena, 
syn Jozef, syn Ján, dcéra Renáta a dcéra Ivana 
s rodinami 
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SVÄTÉ OMŠE, LITURGIE A ZHROMAŽDENIA  

VELIKANIČ, Lia: 
Flirt. 
Košice, Meridiano-press, 
s.r.o. 2023. 286 s.
  
Mladučká Kristína je aj pod dohľa-
dom starostlivej tety, majiteľky ma-
lej reštaurácie, neriadenou strelou. 
Po skrate emocionálne nestabilnej 
sesternice vidí v rovesníkoch hroz-
bu a v prítomnosti príťažlivého 
prevádzkara Romana, napriek 
značnému vekovému rozdielu, 
hľadá rozptýlenie. Roman, seba-
vedomý a slobodný štyridsiatnik 
okamžite prehodnotí prvú mienku, 
ktorú mu ponúkne Kristínin vzhľad. 
  Keď pred jeho zrak spadnú blon-
ďavé vlnky jej polodlhých vlasov 
a zadíva sa do jej belasých očí, 
prirovnanie krásna ako anjelik, 
nadobúda plnohodnotný význam. 
Svätožiara a pazúry ale nejdú 
dokopy, bábiky nehryzú a labute 
nevrčia. Kto by od plných ružových pier čakal toľkú spurnosť? Sebe vlastným 
štýlom odoláva jej zvodom, čo namiesto toho, aby jej rozmary utlmilo, ju iba 
postrkuje k stále odvážnejším krokom. Uvedomuje si mladá levica, čo od neho 
v skutočnosti chce? Iba nezáväzný fl irt?
Lenže tento fl irt ich zmietne oboch...

LEHOTSKÝ, Juraj (18.1.1940-3.12.2017)
  Juraj Lehotský sa narodil 18. januára 1940 a zomrel 3. decembra 2017. Bol 
slovenský trubkár. Hru na trúbku študoval na bratislavskom konzervatóriu. 
Od roku 1963 pôsobil niekoľko rokov v orchestri Juraja Velčovského. Neskôr 
hral v tanečnom orchestri Československého rozhlasu. R. 1976 vydal vlastný 
album Strieborná trúbka. Počas svojej kariéry spolupracoval s mnohými hu-
dobníkmi, medzi ktorých patril napríklad Matúš Jakabčic a Peter Lipa. Od roku 
1971 pôsobil v skupine Nový Tradicionál. Medzi rokmi 1985-1996 pôsobil v 
orchestri Traditional Revival Band, TR Band. V Peter Lipa Band vystupoval v 
rokoch 1995-1998. Zomrel po ťažkej chorobe vo veku 77 rokov. Jeho mladším 
bratom je spevák Ján Lehotský.

STAMM, Peter (18.1.1963-)
  Je švajčiarsky po nemecky píšuci spisovateľ. Od roku 1990 je spisovateľom 
a žurnalistom v slobodnom povolaní. Za svoju tvorbu získal niekoľko ocenení. 
Patrí k najčastejšie prekladaným autorom súčasnej švajčiarskej literatúry. 
Napísal päť románov, rovnaký počet zbierok poviedok, tri knihy pre deti a 
jednu knihu esejí a prednášok. Je autorom takmer dvoch tuctov divadelných 
a rozhlasových hier. 

- Ernest, nežeň ten mercedes
tak rýchlo. Čo, ak nám odletí koleso?

- Neboj sa, Sonička, v kufri mám rezervu.

RÍMSKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK 
   Utorok 16. januára: 18.00 ZBP rod. Sakalovej, Streda 17. januára: 
6.30 ZBP rod. Bohuznámej rod., 18.00 + Andrea, Štvrtok 18. januára: 
6.30 ZBP Mária (90 rokov života), 18.00 ZBP rod. Berežňákovej, Piatok 
19. januára: 6.30 ZBP Zoja, 18.00 + Viliam, Sobota 20. januára: 8.00 
ZBP Anna s rod., 16.30 v Domove dôchodcov + Ján, Pavol, 17.00 v 
Nemocnici ZBP Natália, Kristína, Nedeľa 21. januára: 8.00 + Jozef, 
Vladimír, Milan, 10.30 ZBP Marta, Milan. 

OZNAMY: 
   V piatok o 17.00 bude stretnutie prvoprijímajúcich detí na fare. O 
18.00 bude sv. omša za účasti detí. * Od 18. do 25 januára je týždeň 
modlitieb za jednotu kresťanov. V tomto týždni môžeme získať odpustky, 
keď sa zúčastníme na sv. omši. 

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - ZÁHRADNÁ
   Utorok 16. januára: 17:00 + Jozef Miškovský, Streda 17. januára: 
17:00 Za zdravie a Božie požehnanie pre Jozefa, Štvrtok 18. januára: 
7:00 Za zdravie a Božie požehnanie pre členov arcibratstva sv. ruženca, 
Piatok 19. januára: 17:00 Za zdravie a Božie požehnanie pre Petra, 
Alenu Petra a Natanaela, Sobota 20. januára: 7:00 + Ján, Mária, Ján, 
Jozef, Nedeľa 21. januára: 9:00 Za farnosť.

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - MESTO
   Utorok 16. januára: 12.00 + Karol, 17.00 Kláštor sestier Baziliánok, 
18.00 + Anna Bodláková (40 dňová lit.), Streda 17. januára: 6.30 + 
Oľga, Juraj, Eva, Michal, Lilly, 18.00 + Štefan, Helena, Ján, + Helena 
Hijová (10 dňová lit.), Biblická škola - Umenie duchovného života, 
Štvrtok 18. januára: 12.00 * Viliam st., Viliam ml. s rod., 17.00 Kláštor 
sestier Baziliánok, 18.00 + Michal a Helena, Helena, Michal, Piatok 
19. januára – Zdržanlivosť od mäsa: 6.30 + Zosnulí z rod. Bilasovej, 
18.00 + Emília Miklošová (10 dňová lit.), + Mavis (ročná lit.), Stretnutie 
mládeže od 19.00, Sobota 20. januára: 8.00 * Anna s rod. (60 rokov 
života), Nedeľa 21. januára: 7.00 Ruženec a 1. Čas, 8.00 * Za farnosť, 
10.30 * AnnaMária, Večiereň od 17.00, 18.00 * Helena, Nadežda, Galina, 
Ivan, Peter s rodinami.     

OZNAM: 
   V nedeľu od 9:15 - po rannej bohoslužbe bude stretnutie detí a ich 
rodičov - príprava na prvú spoveď a eucharistiu.

PRAVOSLÁVNA FARNOSŤ SVIDNÍK
   V nedeľu a vo sviatky o 7.30 hod. utreňa, o 9.00 hod. sv. liturgia, po-
čas týždňa: pondelok, utorok o 6.00 hod. sv. liturgia -  prot. Ján Pajkoš, 
streda, štvrtok, piatok, sobota o 6.00 hod. sv. liturgia - prot. Ján Sovič, 
Večerné bohoslužby od pondelka do soboty sa konajú o 17.00 hod.
   Nedeľnú večerňu slúžia duchovní striedavo.

SÁLA KRÁĽOVSTVA - JEHOVOVI SVEDKOVIA 
   Zhromaždenia Jehovových svedkov sa konajú v sále Kráľovstva na 
Ul. Festivalovej, č. 2042. 
   Štvrtok 18. januára od 18:00 hod.:
Keď pevne veríme Božiemu sľubu o večnom živote, dáva nám to nádej 
a silu zvládať náročné situácie. Nádej je pre nás ako kotva, ktorá nám 
dáva stabilitu, keď zažívame náročné situácie alebo keď nám hrozí smrť. 
Prečo môžeme veriť, že Boh nám môže dať večný život?
   Nedeľa 21. januára od 9:30 hod.:
„Kto nemiluje svojho brata, ktorého vidí, nemôže milovať Boha, ktorého 
nevidí.“ (1. Jána 4:20) Čo z toho vyplýva? Boh z nás má radosť iba vtedy, 
keď milujeme jeden druhého. Tak ako náš pulz naznačí, v akom stave je 
naše srdce, tak aj naša láska k ľuďom naznačuje, ako veľmi milujeme 
Boha. Ak si všimneme, že slabne, môže to ukazovať, že slabne aj naša 
láska k Bohu. Čo môžeme robiť, aby sme mali druhých stále viac radi? 
   Viac sa môžete dozvedieť v prednáškovej sále Jehovových svedkov 
na ul. Festivalovej č. 2042 vo Svidníku. Budete vítaní! Vstup je voľný.
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Infoservis 

ČO PREMIETA KINO DUKLA?
PRVÝ DEŇ MÔJHO ŽIVOTA

PIATOK 19. JANUÁRA 2024 O 19. HODINE
Sedem dní na nový začiatok. Sedem dní na nový začiatok Záhadný 
muž dáva štyrom cudzincom na pokraji samovraždy šancu zistiť, 

aké by to na svete bolo bez nich.
Réžia: Paolo Genovese  •  Hrajú: Toni Servillo, 
Valerio Mastandrea, Margherita Buy, Sara 
Serraiocco, Vittoria Puccini, Lino Guanciale  
•  Scenár: Paolo Genovese, Isabella Aguilar, 
Paolo Costella  •  Strih: Consuelo Catucci  •  
Kamera: Fabrizio Lucci  •  Zvuk: Paolo Amici  
•  Hudba: Maurizio Filardo
Hviezdne obsadený fi lm Prvý deň môjho života 
je podmanivý príbeh o láske a zmysle života od 
režiséra hitu Úplní cudzinci (2016) Paola Geno-
veseho. Štyria ľudia z rôznych spoločenských 
vrstiev majú jedno spoločné - stratili nádej, že 
ešte niekedy budú šťastní. Vo chvíli, keď sa 
ocitnú na úplnom dne, stretnú tajomného muža, 
ktorý im ponúkne dohodu: jeden týždeň na to, 
aby zistili, aký by bol svet bez nich, a dostali 
tak druhú šancu. Každý z nich sa vydáva na 

svoju vlastnú intímnu cestu nočným Rímom. Nájdu silu začať odznova napriek 
tomu, že sa všetko okolo nich rúca? Nájdu nový zmysel života a dokážu si 
ho opäť zamilovať?
  Rok výroby: 2023, Krajina pôvodu: Taliansko, komédia, dráma, 121 
minút, vstupné: 6 eur 

HOTEL PALACE
SOBOTA 20. JANUÁRA 2024 O 19. HODINE 

Bláznivá komédia Romana Polanského odohrávajúca sa na Silvestra 
1999 v luxusnom hoteli vo 
švajčiarskych Alpách, kde 
sa pretínajú životy rôznych 
hostí a tých, ktorí pre nich 

pracujú.
  Réžia: Roman Polański  •  
Hrajú: Oliver Masucci, Fanny 
Ardant, Mickey Rourke, John 
Cleese, Joaquim de Almeida, 
Fortunato Cerlino, Luca Barbareschi
  Kedysi dávno tu bol, a dodnes je… Hotel Palace. Neobyčajný zámok 
uprostred zasneženého údolia má gotickú a rozprávkovú atmosféru a schá-
dzajú sa tu bohatí a pôžitkárski hostia z celého sveta. Tento rok ich všetky 
spojila jedinečná udalosť: silvestrovský večierok roku 2000. Ich extravagantné 
požiadavky sa snaží plniť húf čašníkov, poslíčkov, kuchárov a recepčných. 
S blížiacim sa úsvitom nového tisícročia Hansueli, obetavý päťdesiatročný 
riaditeľ luxusného hotela, s takmer vojenskou presnosťou dohliada na personál 
ešte pred príchodom hostí na večierok a uisťuje ich, že to nebude koniec sveta.
  Vo vzduchu však visí Y2K a panujú obavy aj nádeje, že úderom polnoci 
môže dôjsť k nečakaným výkyvom na účtoch veľkých fi nančníkov v dôsledku 
zrútenia svetových počítačových systémov. V skutočnosti ich však čaká bitka 
vedená s extravaganciou a výstrednosťou hotelových hostí. Psy a tučniaky 
s ľudskými potrebami a ľudia so zvieracími túžbami. Ich príbehy dávajú život 

absurdnej, temnej a provoka-
tívnej komédii. Je koniec roku 
1999: nielen záver storočia, ale 
koniec celého kontroverzného 
tisícročia.   
 Rok výroby: 2023, Krajina 
pôvodu: Taliansko, Poľsko, 
Švajčiarsko, komédia, 100 
minút, české titulky, vstupné: 
6 eur 

12. RUSÍNSKY FESTIVAL
  Už po dvanástykrát sa otvoria brány Rusínskeho festivalu v posledný májový 
týždeň. Ako poďakovať Vám naši priaznivci, rozhodnuté https://www.ticket-
portal.sk/event/Rusinsky_festival. Ďakujeme.

Okresná organizácia rusínskej obrody vo Svidníku

Festival kultúry Rusínov Slovenska (20. - 26. mája 2024)


